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w dniu 4 listopada 2010 r.

Oœwiadczenie skierowane do ministra spraw wewnêtrznych i administracji Jerzego Millera

W trakcie dy¿uru senatorskiego przedstawiciele £ódzkiego Centrum Filmowego – kontynuatora i na-
stêpcy prawnego Wytwórni Filmów Fabularnych, od maja 2010 r. jednoosobowa spó³ka Skarbu Pañ-
stwa – poinformowali mnie o problemie zwi¹zanym z brakiem regulacji prawnych okreœlaj¹cych obrót
broni¹ i sprzêtem wojskowym do celów artystycznych, zw³aszcza podczas korzystania z broni przy pro-
dukcji filmów, inscenizacji historycznych etc.

Pocz¹tki dzia³alnoœci WFF siêgaj¹ 1945 r. W tym czasie rozpoczê³o siê równie¿ tworzenie magazynu
broni, który teraz jest w³asnoœci¹ £ódzkiego Centrum Filmowego. Zbiór tworzy obecnie ponad 1700 eg-
zemplarzy broni palnej. To unikatowa w skali kraju kolekcja, bez której niemo¿liwe by³oby zrealizowa-
nie wielu najwiêkszych polskich produkcji. W obowi¹zuj¹cych aktualnie przepisach prawnych zasady
korzystania z tego zbioru nie s¹ uregulowane. Zdaniem przedstawicieli £ódzkiego Centrum Filmowego
ewentualne zbycie nietypowych jednostek broni bêd¹cych w posiadaniu £CF, a tak¿e prowadzenie dzia-
³alnoœci gospodarczej polegaj¹cej na œwiadczeniu us³ug filmowych z wykorzystaniem broni nie s¹ ure-
gulowane prawnie. W efekcie udostêpnianie broni do wykorzystania na planie filmowym i do innych
przedsiêwziêæ odbywa siê ka¿dorazowo w porozumieniu z komend¹ wojewódzk¹ Policji. Taki stan powo-
duje znaczne ograniczenia podczas realizacji wydarzeñ artystycznych. Organizatorzy niektórych wyda-
rzeñ kulturalnych, a nawet produkcji filmowych s¹ zmuszeni do korzystania z us³ug firm
zagranicznych, gdy¿ polskie firmy realizuj¹ce produkcje dotycz¹ce na przyk³ad wydarzeñ z okresu dru-
giej wojny œwiatowej nie mog¹ dysponowaæ broni¹ maszynow¹.

Przedstawiciele œrodowisk zwi¹zanych z filmow¹ £odzi¹ s¹ zaniepokojeni, ¿e sytuacja ta stwarza nie-
równe szanse rodzimym przedsiêbiorcom w przypadku konkurowania z zagranicznymi firmami i tym
samym ogranicza rozwój polskiej kinematografii. Mo¿liwe jest doprowadzenie do takiej sytuacji w przy-
sz³oœci, ¿e trudne bêdzie zrealizowanie filmu o polskich ¿o³nierzach bior¹cych udzia³ w misjach pokojo-
wych, poniewa¿ nie bêdzie mo¿na nabyæ i u¿yæ wielu typów wyposa¿enia wojskowego niezbêdnego do
realizacji zdjêæ. W przypadku miêdzynarodowych produkcji, zwi¹zanych z udzia³em polskich twórców,
trzeba bêdzie zatem realizowaæ zdjêcia poza granicami kraju.

W zwi¹zku z powy¿szym zwracam siê do Pana Ministra z proœb¹ o rozwa¿enie mo¿liwoœci przeanali-
zowania przedstawionych zagadnieñ.
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